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… alebo o tom, čo je dobro a čo zlo a ako sú naše dve úlohy ako detí Boha vlastne len jednou. 

BOŽIE SLOVO: (Hebr 12, 1-7) 

Čítanie listu Hebrejom: Preto aj my, obklopení takým oblakom svedkov, zhoďme všetku príťaž a 

hriech, ktorý nás opantáva, a vytrvalo bežme v závode, ktorý máme pred sebou,  2 s očami upretými 

na Ježiša, pôvodcu a zavŕšiteľa viery. On namiesto radosti, ktorá sa mu núkala, vzal na seba kríž, 

pohrdol potupou a sedí po pravici Božieho trónu.  3 Myslite na toho, ktorý zniesol také protirečenie 

hriešnikov, aby ste neochabovali a neklesali na duchu.  4 V boji proti hriechu ste ešte neodporovali 

až do krvi.  5 A zabudli ste na povzbudenie, ktoré sa vám prihovára ako synom: "Syn môj, nepohŕdaj 

Pánovou výchovou, ani neklesaj, keď ťa on karhá.  6 Lebo koho Pán miluje, toho tresce, a šľahá 

každého, koho prijíma za syna."  7 Je na vašu nápravu, čo znášate. Boh s vami zaobchádza ako so 

synmi. A ktorého syna by otec nekarhal? Počuli sme Božie slovo! 

KATECHÉZKA (porov. www.inky.sk, úvahy/katechézy č. 445+450, 351, 473, 482+483,) 

Vráťme sa ešte raz a trochu podrobnejšie k úlohám, ktoré pred nami stoja, ak je Boh náš Otec a vzor 

a idol a my chceme „napodobňovať Boha ako milované deti“ (porov. Ef 5, 1) – a ja verím, že je! 

Mohli by sme ich zhrnúť do dvoch príkazov: „Nedaj sa premôcť zlu, ale dobrom premáhaj zlo“ 

(Rim 12, 21) – vždy, všade a vo všetkom; a potom „Choďte teda, učte všetky národy [doslova 

premeňte ich na učeníkov, urobte z nich kresťanov, Božie deti] a krstite ich v mene Otca i Syna i 

Ducha Svätého  20 a naučte ich zachovávať všetko, čo som vám prikázal“ (Mt 28, 19-20). 

Aby sme mohli splniť to prvé, musíme si položiť otázku: Čo je to dobro a podľa čoho môžeme 

spoznať, čo je dobro a čo zlo? Jedného dňa prišiel za Ježišom človek a povedal Mu: „"Učiteľ dobrý, 

čo mám robiť, aby som obsiahol večný život?"  18 Ježiš mu povedal: "Prečo ma nazývaš dobrým? 

Nik nie je dobrý, jedine Boh"“ (Mk 10, 17-18). Boh je dobrý – a teda je aj meradlom a normou 

dobra. Čo je v súlade s Bohom, našim Otcom, je dobré. Čo Mu odporuje, je zlé. Tomu nakoniec 

rozumieme: zamilovali sme si Boha ako Otca ale aj ako vzor a idol a preto sa Mu vo všetkom 

túžime podobať. Je pre nás teda normou všetkého a podľa Neho hodnotíme a posudzujeme všetko. 

Jestvuje teda objektívne dobro, nezávislé na názoroch a mienkach ľudí, ktoré je dobrom pre všet-

kých ľudí a každého jedného človeka osobitne a ktorého normou je Boh, ktorý jediný je dobrý. 

Čo presne teda Boh chce – aby sme sa k Nemu mohli pridať a konať to? Aj to nám Boh prezradil 

a apoštol Pavol verne zapísal a odovzdal, že totiž Boh „nám dal poznať tajomstvo svojej vôle podľa 

svojho dobrotivého rozhodnutia, čo si v ňom [Kristovi] predsavzal  10 uskutočniť v plnosti času: 

zjednotiť v Kristovi ako v hlave všetko, čo je na nebi aj čo je na zemi. 22 Všetko mu položil pod nohy 

a jeho ustanovil nad všetkým za hlavu Cirkvi,  23 ktorá je jeho telom, plnosťou toho, ktorý napĺňa 

všetko vo všetkom. (Ef 1, 9-10.22-23). Toto je záverečný a definitívny Boží cieľ, pre ktorý bol 

stvorený Vesmír a kvôli ktorému sme boli stvorení aj my. Tento cieľ je meradlom dobra 

a morálnosti každého ľudského skutku a všetkého na tomto svete, ako vysvetľuje Antoine de Gau-

dier, že „správnosť konania sa posudzuje podľa cieľa, ktorý chceme dosiahnuť“ a ako vraví aj Ježiš, 

že „kto nie je so mnou, je proti mne, a kto nezhromažďuje so mnou, rozhadzuje“ (Lk 11, 23). Cirkev 

a jednota všetkých ľudí v nej je teda tým Dobrom s veľkým „D“ a všetky ostatné veci, ak sú dobré, 

musia byť v súlade a slúžiť tomuto cieľu, inak sú zlé. Tak sa to naučili Adam a eva v Raji: odtrhli sa 

od Boha, porušili a zrušili túto jednotu a tak spoznali zlo. My sme boli Kristom zmierení s Bohom 

a prijatí Otcom a v jednote s Ním a v Ňom navzájom sme zase spoznali opak zla, dobro. A tak aj 

sami sme sa presvedčili, že jednota s Bohom v Jeho Rodine je jediné skutočné dobro, ktoré jestvuje! 

Obe naše úlohy sa tak zlievajú dohromady. Veď každé zlo je charakteristické tým, že prináša kon-

flikt a rozdelenie – od sebeckej ľahostajnosti cez lakomstvo a závisť až po porovnávanie sa, posu-

dzovanie, súperenie, hnev, nepriateľstvo, nenávisť či pomstu. A naopak, každé dobro nakoniec 

smeruje k onomu záverečnému poslaniu, „aby svojim spoluobčanom nekresťanom zvestoval Krista 

slovom a skutkom a pomáhal im plne prijať Krista“ (Ad Gentes 16). A práve toto záverečné, vrchol-

né a konečné dobro, ktorého podstatou je, „aby Boh, „ktorý je Stvoriteľ všetkého, bol napokon 

,všetko vo všetkom‘“ (KKC 294) a „aby stvorenia vstúpili do dokonalej jednoty Najsvätejšej Trojice“ 

(KKC 260), je tou poslednou a definitívnou porážkou každého zla.  

Toto je Boží zámer, ktorý prišiel uskutočniť Jeho Syn a náš Brat a Ženích, Ježiš, na zem. Tak to 

o Ňom predpovedali proroci: „Primálo je, keď si mi služobníkom, aby si zbudoval Jakubove kmene a 

priviedol späť zachránených Izraela: ustanovím ťa za svetlo pohanom, aby si bol mojou spásou až 

do končín zeme“ (Iz 49, 6), tak to hovoril aj Ježiš: „Mám aj iné ovce, ktoré nie sú z tohoto ovčinca. 

Aj tie musím priviesť a budú počuť môj hlas; a bude jedno stádo a jeden pastier“ (Jn 10, 16).  

Ak sme teda prijali Božie synovstvo, toto je jedna zásadná zmena, ktorá sa v našom živote a myslení 

udiala. Predtým, keď sme slúžili svojmu Egu a jeho veľkosti, pýche a sebectvu, sme veci pomeria-

vali podľa toho, či nám prinesú zisk alebo postavenie a uznanie, triumf, slávu, moc, vplyv, rozkoš, 

zábavu a podobné veci. Teraz sme ale členmi Domácnosti Boha, nášho Otca. Našou slávou je Jeho 

Sláva, našim bohatstvom je Bohatstvo Jeho Kráľovstva – a to vzrastá s každým jedným človekom, 

ktorý sa stane ako my jeho súčasťou. Odteraz všetko v našom živote, to, čím sme, čo máme, čo 

robíme, pomeriavame jediným kritériom: Slúži to tomuto Božiemu cieľu? Je to teda naozaj dobré? 

Toto nás odlišuje od ľudí vo svete, že vo všetkom hľadáme „záujmy Ježiša Krista“ (Flp 2, 21). 

UVAŽUJEME: 

Keď vieme, v čom spočíva dobro 

a teda vieme všetko v našom živote 

posúdiť, či to slúži tomuto dobru, 

alebo mu to odporuje a preto to ako 

zlé v našom živote nemá miesto; 

ostáva ešte otázka: AKO to uskutoč-

niť? Aké zbrane a nástroje, máme 

v tomto boji a práci použiť? 

ZJEDNOTIŤ V KRISTOVI AKO 

V HLAVE... – existuje len jedna 

forma takejto jednoty, v ktorej sa 

stávame s Kristom jeden – a tou je 

láska. Našou úlohou nie je ľudí do 

niečoho tlačiť, nútiť, ani vytvárať len 

nejakú vonkajšiu formálnu jednotu 

nejakej organizácie či inštitúcie. 

Cirkev, to je spoločenstvo ľudí 

s Kristom a v Kristovi navzájom 

a všetky organizačné zložky, úrady 

a štruktúry i inštitúcie Cirkvi tu sú na 

to, aby napomáhali tvorbe tohto 

spoločenstva, komunity, pretože ona 

je Cirkvou! Existuje len jedna sila, 

ktorá dokáže takúto komunitu 

vytvoriť: láska. A jedine deti Boha, 

malé sami sebou a veľké Bohom, 

dokážu takúto lásku a jednotu žiť. 

Našou úlohou teda je, pomôcť 

druhým, aby Krista spoznali, 

zamilovali si Ho, prijali Ho, uverili 

a obrátili sa, stali sa deťmi a ako deti 

Boha sa stali v synovskej a bratskej 

láske súčasťou tejto Jednoty. 

DOBROM PREMÁHAŤ ZLO – Na 

rozdiel od kníh a filmov, kde dobrí 

hrdinovia porážajú zloduchov 

rovnakými mečmi a zbraňami, akými 

tí konajú zlo, v skutočnosti sa zlo 

nedá zlom poraziť, iba rozmnožiť. 

Ježiš nás varuje, že „všetci, čo sa 

chytajú meča, mečom zahynú“ (Mt 

26, 52) a potom nám dáva návod, 

ako to robiť správne: „Milujte 

svojich nepriateľov, robte dobre tým, 

čo vás nenávidia,  28 žehnajte tým, čo 

vás preklínajú, a modlite sa za tých, 

čo vás potupujú!  29 Tomu, kto ťa 

udrie po líci, nadstav aj druhé. A 

tomu, kto ti berie plášť, neodopri ani 

šaty.  30 Každému, kto ťa prosí, daj a 

ak ti niekto niečo vezme, nežiadaj to 

naspäť“ (Lk 6, 27-30). Keby sme 

boli ľuďmi sveta, nikdy by sme toto 

robiť nedokázali. Len ak sme deti 

Boha, ak sme srdcom už odsťahova-

ní zo zeme a „náš život je s Kristom 

ukrytý v Bohu“ (porov. Kol 3, 3), 

dokážeme takto žiť a konať a tým, že 

sa naše dobro a odpustenie 

a milosrdenstvo ukážu byť silnejšie 

ako zlo, nenávisť a nevšímavosť 

sveta, poukazovať na nášho Otca 

v Nebi, od ktorého táto naša schop-

nosť pochádza a ktorého takto 

zrkadlíme a tým pomáhame iným 

spoznať Ho a zamilovať si Ho! 

< Keď sa takto vo svetle tohto 
kritéria pozriete na seba a svoj život 
– čo vidíte? Podeľte sa navzájom! > 


